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Milí bráškové a sestřičky – pathfindeři
Jsme opět na prahu nového občanského roku. Většina z nás se ohlíží zpět, aby 

zhodnotila čas roku končícího a postavila plány pro ten nový, který je teprve před 
námi.

Vyjadřujeme Bohu svou vděčnost za to vše dobré, co jste z Boží milosti zažili  
a co dobrého se vám s Boží pomocí podařilo vykonat navzdory komplikacím, kte-
ré nám do cesty nečekaně postavil ten nešťastný virus covid-19.

Poděkování patří i vám – vedoucím KP –, kteří jste našli cestu k tomu, jak být 
užiteční dětem z vašich oddílů a někdy s nimi i bližním z vašeho okolí.

Před námi je nový rok jako „kniha života“ s čistými listy, otevřená na první 
stránce, kam prvního ledna začneme psát svými činy. 

Návštěva Heritage Singers v České a Slovenské republice
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Přeji vám, aby každý den v roce 2021 byl protkán radostí z alespoň jednoho dobrého skutku denně (jak nás 
k tomu vyzývá dávné skautské heslo-příkaz, nebo i sám Pán Ježíš: „… co dobrého jste udělali pro jednoho  
z mých nepatrných bratrů, to jste udělali pro mne“ (Mt 25,40; SNC).

Ať je váš život Bohem požehnán a srdce i mysl naplněny Ježíšovým pokojem; zvláště pak v těchto tak  
bolavých časech (J 14,27). 

Jerry

Milí vedoucí Pathfinderu!
Také již vyhlížíte nový rok s vizí, že za tím starým zaklapnete dveře a před 

vámi bude rok 2021, který bude nový, lepší, plný výzev a dobrodružství? 
Rok 2020 byl zvláštní, jiný, výjimečný, trochu únavný a naší činnosti příliš 

nepřál. Na druhou stranu jsme dostali čas k přemýšlení kudy dál, přemýšlení 
nad tím, co má v životě smysl, co nám dělá radost. Možná jsme si tak začali víc 
vážit chvil, kdy můžeme být spolu, kdy si můžeme podat ruku nebo se obejmout. 

Chtěl bych vám popřát vše dobré v roce 2021, radost ze služby dětem, mno-
ho dobrých nápadů a také, abyste stále dokázali vidět svět i dětskýma očima;  
a k tomu všemu Boží ochranu.

Roman Buctel, předseda KP

Milí pathfindeři, 
loňský rok nám ukázal, jak tajuplný a nepředvídatelný může být čas, který je před 

námi. Mnoho lidí se ho obává, ať už k tomu mají skutečné důvody, nebo jen strach 
z neznámého. Věřím, že jako pathfindeři v něm osvědčíme své jméno a budeme tě-
mi, kteří nestojí v čele lidí, již kritizují a pláčou nad ztrátou svých jistot, ale naopak 
budeme v čele lidí, kteří pomáhají ostatním nacházet cestu uprostřed nejistot a ztrát. 
Že budeme lidmi, kteří budou zdrojem naděje, pokoje a víry. Lidmi, kteří si všimnou 
potřebných a pomohou jim. 

David Čančík, vedoucí Klubu Pathfinder v Českém sdružení

Milí pathfindeři,
věřím, že se na mne nebudete zlobit, když toto své letošní přání budu směřovat  

k vašim vedoucím. Chtěl bych jim totiž i za vás moc poděkovat a povzbudit je k další 
službě, navzdory všem omezením – těm současným a žel nejspíš i budoucím. Využí-
vám tak příležitost a vám všem, kteří se podílíte na službě našim dětem, přeji mnoho 
kreativity a nápaditosti pro hledání cest, jak při respektování všech nařízení utužovat 
partu a posilovat vzájemné vztahy. Přeji vám Boží zmocnění a požehnání při naplňo-
vání toho nejdůležitějšího poslání Klubu Pathfinder – přivádění dětí ke Kristu –, jak 

pevně věřím, jediné naději pro naši budoucnost. Zároveň chci Pána Boha prosit i o požehnání pro vás samot-
né a vaše blízké, aby váš život byl naplněn radostí ze služby i z naplnění vašich potřeb a snů. 

Váš Lukáš Jureček

Čo z toho mám? 
To je základná otázka, ktorú si ľudia kladú, keď majú vykonať nejakú službu. Často si túto otázku alebo 

poznámku vypočujeme aj v našich zborových spoločenstvách: „Nič som z toho nemala,“ alebo: „Nič mi to 
nedalo“. 

Chceme vyjadriť obrovskú vďaku nebeskému Otcovi za ľudí, ktorí reagovali v minulom roku na Ježišov 
príklad, aj keď z toho nič nemali. Naopak mali veľa starostí, výdavkov aj negatívnych dôsledkov a reakcií, 
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Pathfindeři pekli pro zdravotníky a pečovatele 

Dne 22. 11. zorganizovali pathfindeři z pražské-
ho oddílu Penguins společné pečení dobrot pro 
zdravotníky ve vybraných odděleních nemocnic, ve 
kterých je pečováno o pacienty s covidem-19, a pro 
pečovatele vybraného domu pro seniory. Cílem této 
akce bylo poděkovat dotyčným zdravotníkům i pe-
čovatelům za jejich náročnou a obětavou práci. 

„Na začátku byla zpráva v pořadu Události na 
ČT1 o podobné aktivitě skautů tuším někde na Mo-
ravě,“ říká Jan Bezděkovský, zástupce vedoucího 
oddílu Penguins a koordinátor celé akce. Po pozi-
tivní odezvě ze strany vedoucích, rádců a některých 
starších dětí se vedení oddílu obrátilo na rodiče dětí 
z oddílu a též na místní sborové společenství Církve 
adventistů sedmého dne v Praze na Smíchově. 

Nakonec se do této akce přihlásilo 22 dobro-
volníků. O akci projevila zájem též třídní učitelka 
jedné ze tříd ZŠ Mohylová na Stodůlkách, která  
o tom informovala rodiče této třídy. „Akce tak  

měla širší záběr, než jaký jsme původně předpoklá-
dali,“ přiznává Jan Bezděkovský. A dodává: „Ja-
ko člověka pracujícího s dětmi mě ale moc potěšila  
i řada hezkých foteček svědčících o tom, že se do této 
akce zapojily skutečně i samy děti.“ 

Rovněž díky tomu bylo nakonec možné rozdat 
celkem 25 „sladkých“ balíčků, které nakonec puto-
valy jednak ke zdravotníkům na oddělení KARIM 
Všeobecné fakultní nemocnice, kde jsou léčeni pa-
cienti s nejtěžším průběhem covidu-19, a dále na 
příslušná oddělení nemocnic v Hořovicích a Ústí 
nad Labem. Kromě zmiňovaných nemocnic byly 
balíčky předány též pečovatelům v domově pro seni-
ory SeneCura SeniorCentrum Klamovka, kde měli  
v posledních týdnech celé jedno patro seniorů ne-
mocných na covidu-19 a péče o ně tak probíhala ve 
ztížených podmínkách. 

Určitou zajímavostí celé akce přitom bylo, že svoz 
a rozvod balíčků proběhl s vyžitím elektromobi-
lu zapůjčeného pro tuto příležitost od společnosti 
Pražská energetika, a. s. „Mohli jsme tak něco má-
lo udělat nejen pro naše spoluobčany v nemocnicích  
a domovech pro seniory, kteří to v dnešní koronavi-
rové době nemají vůbec jednoduché, ale i pro naši 
přírodu,“ zdůrazňuje Jan Bezděkovský. Tomu se tak 
tím podařilo skloubit dobrovolnickou práci v Klubu 
Pathfinder s jeho profesí na Ministerstvu dopravy, 
kde se věnuje právě problematice elektromobility.  
V průběhu celé ne-děle se s elektromobilem najezdi-
lo celkem 235 km, což znamená úsporu asi 15 litrů 
pohonných hmot. 

tiež únavu – a venovali svoj čas deťom. Či už v zbore, alebo mimo zboru. Či už  
v sobotnej škôlke, na výpravách, vychádzkach, družinovkách, v táboroch… Vy viete, 
kto to bol. Ďakujeme vám za všetkých rodičov a deti, ale hlavne v Ježišovom mene za 
to, že ste nechali dieťatká prichádzať k Nemu… pretože v tú chvíľu sa vaši malí uče-
níci dívali na vás ako na Ježiša. A to stálo za to – byť svedkom toho, že Ježiš zmenil 
môj pohľad z „čo z toho mám“ na „čo zo mňa majú ostatní okolo mňa“. 

Nech vám Hospodin udelí pokoj a radosť a nech cítite Jeho tvár blízko seba, tak 
ako Mojžiš aj v tých často nepríjemných dôsledkoch služby. Prajeme vám mnoho 
vytrvalosti, sily, múdrosti a chuti pokračovať… Stojí to za to! Aj v novom roku 2021. 

Ján Šolc a slovenské vedenie KP
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A jaká byla odezva těch, kdo 
zmiňované balíčky dostali? „My 
zdravotníci děkujeme všem, kteří  
s láskou pekli a mysleli na nemoc-
né a na ty, kteří se o ně starají. Ak-
tivita je o to vzácnější, že při tzv. 
druhé vlně již není mnoho těch, 
kteří by byli ochotni zdravotníkům 
takto mile poděkovat,“ říká ne-
mocniční kaplan Zbyšek Jonczy  
působící v Hořovicích a Ústí nad 
Labem. 

 Za oddíl Penguins  
Honza Bezděkovský

Penguins


